
Zápis č.14/2018 

z jednání školské komise Rady MČ Praha 4 

Datum konání: 18. 6. 2018 

Místo konání:   Budova radnice v Nuslích, Praha 4, Táborská 500, jednací sál č. 205 

 

Přítomno: dle prezenční listiny – 8 členů (z celkového počtu 11 členů, 3 členové omluveni) 

 

Veřejnost: dle prezenční listiny přihlášeno 45, přítomno 38; 

Hosté: Mgr. Iva Kotvová (ZMČP4) 

 JUDr. Ing. Patrik Šebesta (ZMČP4) 

 Marie Jelínková (ZMČP4) 

 Petr Kutílek (ZMČP4) 

 Ing. Petr Horálek (ZMČP4) 

 Mgr. Romana Mrázková 

 Jana Štrosová 

Celkem přítomno: 54 osob 

 

Program: 

1) Úvod, přivítání,  

2) Podnět rodičů a přátel ZŠ a MŠ Sdružení k provedení nápravných opatření 

 

1) Úvod 

 

Předsedkyně komise J. Niklová: 

- přivítání členů komise a veřejnosti 

- seznámení s programem – Podnět rodičů a přátel ZŠ a MŠ Sdružení k provedení nápravných 

opatření 

hlasováno o programu  

PRO x 8    PROTI x 0    ZDRŽEL SE x 1 

 

2) Podnět rodičů a přátel ZŠ a MŠ Sdružení k provedení nápravných opatření 

 

J. Niklová: 

 

Komise školská obdržela podnět rodičů a přátel MŠ a ZŠ Sdružení, týkající se situace především 

v MŠ. Podnět je podepsán 87 rodiči a přáteli školy.  

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

K.Švecová – předsedkyně Sdružení rodičů při MŠ Sdružení 

- rodiče trvají na šetření podnětu, byť některé dílčí kroky byly již provedeny 

- podnět není směřován proti pedagogům, je směřován proti vedení školy 

- školní vzdělávací program pro MŠ je krásný, ale není dodržován 



 

- nefunguje komunikace s rodiči (dle zkušeností současných i předcházejících rodičů) 

 

R. Mrázková – ředitelka MŠ a ZŠ Sdružení 

- komunikace s rodiči probíhá standardně, osobní jednání, e-mailová korespondence – 

odpovídají, 

 

D. Havranová – zástupce ředitele  

- p Švecová byla zvolena předsedkyní Sdružení rodičů při MŠ Sdružení v září, ze zápisu 

„sdružení“ nevyplývají žádná negativa zmiňovaná v podnětu; 

 

p. Líznerová, zástupce ředitele pro MŠ 

- komunikace s rodiči nadstandardní, rodiče mají k dispozici čísla na mob. tlf. e-mailové adresy, 

 informace přes www stránky, nástěnky 

 

J. Míth: děkuji za účast, diskuse je správná cesta, dvě roviny problému 

a) personální obsazení ve třídě Berušky  

učitelé do MŠ nejsou, obdobnými problémy se potýká mnoho MŠ, MČ Praha 4 nabízí 

přidělení služebních bytů; situaci lze řešit získáváním pedagogů z jiných MŠ nebo provoz MŠ 

utlumit-v současné době nelze, počty dětí předškolního věku jsou vysoké; 

 

b) spolupráce s rodiči-je nedostatečná v MŠ nebo v ZŠ? 

 

p. Švecová komunikační problém v MŠ i v ZŠ 

 

p. Fišerová škola používá pouze jednostrannou komunikaci, nezohledňuje argumenty druhé 

strany; mylné informování ohledně voleb do ŠR; 

 

p. Lípová, předsedkyně volební komise – volby proběhly transparentně a v pořádku; 

 

Podněty z veřejnosti: volby byly neprůhledné, vedení školy nezná vyhlášku o volbách do ŠR,  

 

P. Kutílek výsledky voleb je nutno prověřit, 10% chybovost je příliš vysoká; 

 

J. Míth:  Jaký je systém spolupráce s rodiči? 

 

R. Mrázková: 

-   v  rámci MŠ je zvolen zástupce za každou třídu-Sdružení rodičů při MŠ Sdružení, společná 

setkání 2x ročně 



- v rámci ZŠ škola komunikuje se ŠR, žákovským parlamentem a tř. učitelé, kteří mají  

e-mailové adresy všech rodičů komunikují jejich prostřednictvím; 

 

J. Míth: problémem se jeví systém komunikace, zvážit model třídních důvěrníků popř zřízení 

SRZŠ; ŠR má jiné poslání, zřízení SRZŠ-umožnění zapojení do dotačních programů; 

 

Podněty z veřejnosti: 

- proč není ŠD pro 3. a 4. ročník? (na dotaz vedení školy písemně neodpovědělo) 

- rodič s dětmi jak v ZŠ tak v MŠ - nejprve je nutné komunikovat s učiteli, pokud nedojde 

k vyřešení komunikovat se zástupkyní – nikdy nemusela až k ředitelce; 

 

J Růžičková:  

- dvě uplynulá volební období členka ŠR; 

- ředitelka i zástupkyně ředitelky školy neustále školu zvelebují; 

- velký problém se získáváním nových učitelů napříč všemi stupni školství, učitelé v Praze 

nejsou; 

- kvalitu výchovně vzdělávacího procesu přísluší hodnotit pouze ČŠI, ne rodičům;  

- je nutná úcta k roli pedagoga, ředitele školy, je nutná podpora rodiny,  

 

Podnět z veřejnosti: 

- rodič s dětmi v ZŠ i MŠ, ve škole spokojeni, respektujeme rozhodnutí školy, 

- pokud s rozhodnutím nesouhlasím, neznamená, že se jedná o rozhodnutí špatné; 

-  petici vnímá jako nátlakovou akci (někteří rodiče systém petic používají velmi často); 

 

J. Mikoláš, ZŠ Sdružení 

- zaměstnanci školy podporují vedení školy, podnět zaslán předsedkyni ŠK 

- veřejně byl podnět panem Mikolášem přečten, jeho text následuje na další stránce; 

 



 

 

 

 

 

 

 



 

P. Caldr: problém v rovině komunikace, řešení – jednání u jednoho stolu 

 

J. Zykánová: nutnost zklidnit atmosféru (vyostřená na jednání o podobě školního hřiště), napětí 

mezi rodiči a pedagogy má dopad na děti, nutné řešení u jednoho stolu; 

 

p. Blažek: upozornění na vysokou fluktuaci, jaká v ostatních školách? 



J. Růžičková: prvky, které ovlivňují fluktuaci-MD, starobní důchod, stěhování) 

 

L. Charvátová: podpora vedení školy, apel na vstřícnější jednání mezi školou a rodiči; 

 

I. Kotvová: komunikace je dvoustranný popř. vícestranný proces; poukazuje na právo rodičů 

založit sdružení;  

 

R. Mrázková: V MŠ zůstává pro šk. r. 2018/2019 10 pedagogů, 2 pedagogy hledáme.  

 Fluktuace před 3 lety byla důsledkem kontorlní činnosti vedení školy, kdy kontrolou 

bylo zjištěno, že pouze v jednom oddělení ze šesti probíhala řízená činnost, v ostatních 

oddělení se děti hrály, kontrola zjistila nepatřičné chování pedagožek-kritika 

učitelkami nepřijata-ukončení pracovního poměru, nevstřícné jednání vůči rodičovské 

veřejnosti, nazajištění bezpečného prostředí při pobytu na zahradě. V MŠ došlo 

k výměně na postu vedoucí učitelky, která se snaží o zkvalitňování práce-zlepšování 

komunikace, konzultační hodiny na webu MŠ, snaha o práci s pedagogy-zatím se jeví 

jako velmi obtížná činnost; 

 

D. Havranová: upozorňuje, že problém fluktuace se týká pouze třídy Berušek, od 1/2018 

pedagogickou činnost vykonává velmi oblíbená kolegyně, byť ve starobním důchodu (dle vyjádření p. 

učitelky děti nepociťují stres, nestrádají). 

 

Podnět z veřejnosti: práce pedagogů je náročná, vážíme si jí, kvituje potřebu veřejné diskuze; 

 

L. Michková: ředitel školy musí rozhodovat a nese za svá rozhodnutí zodpovědnost; žádá o 

specifikaci konkrétních nedostatečných rozhodnutí; 

 

Podnět z veřejnosti:  

- nevyhovující prostory v pavilonku, malý prostor, málo toalet; vlhkost stěn; 

- není zastíněné pískoviště a není v provozu venkovní sprcha; 

 

P. Šebesta: 

- k personální politice-ředitelka nesmí nikomu sdělovat žádná fakta z personální oblasti 

- hřiště na slunci - obrátit se na vlastníka pozemku-zasadit stromy 

- počty dětí ve třídách - kontroluje ČŠI 

- hygienické předpisy – pokud prostory nesplňují hygienické normy, HSHMP MŠ okamžitě 

ukončí provoz; 

- vlhkost objektu – zaslat stížnost vlastníkovi objektu – MČ Praha 4 

Na závěr požadavek na J. Mítha-zajistit setkání zástupců zřizovatele, ŠR a rodičů.  

 

 



 

P. Kutílek: bývalé zaměstnankyně odešly ze své vůle, necítily podporu vedení školy; 

  Vyžádat zpracování analýzy fluktuace na všech MŠ a ZŠ; 

 

p. Lípová: fluktuace za předchozího vedení byla vyšší; 

p. Bretová: výborná spolupráce MŠ a ZŠ (Škola nanečisto), žáci mají otevřené dveře do ředitelny-

často využívají, apel na dobrou vůli a hledání přístupu 

 

J. Míth:  při příchodu nového vedení je častým jevem odchod zaměstnancům, kterým 

nevyhovuje způsob řízení; dobrých učitelů je nedostatek, je dobře, že škola hledá 

dobré učitele, nespokojí se s průměrností, 

 v komunikace chybí systém, doporučení k zajištění třídních důvěrníků; při nastavování 

komunikace bude nutná přítomnost třetí osoby-zřizovatele; 

 

p. Blažek: pozitivum-diskuze s rodiči – např. o podobě hřiště 

 

J. Machová: žádný systém nezaručí komunikaci, je nutná vůle; 

 

J. Niklová:  Ukončila diskuzi v 19,15, poděkovala všem za účast. 

 

 

Usnesení: 

Školská komise bere na vědomí, že v ZŠ proběhla kontrola z HS HMP a proběhne kontrola ČŠI. O 

výsledku bude ŠK informována.  

Školská komise pověřuje OŠ k nastavení řešení komunikační bariéry mezi vedením školy a části 

veřejnosti.  

 

PRO x 8   PROTI x 0    ZDRŽEL SE x 0 

 

Termín příštího jednání školské komise bude včas oznámen.  

 

 

 ………………………………………………… 

 Jana Niklová, v.r. 

 předsedkyně komise 

 

 

Zapsala: Jana Ságlová 

 

 




